
 
 
I. ŠRAMKO: Politici pochopili, že nezavedenie eura je pre krajinu väčším 
rizikom 
TASR, 29. 12. 2009. 
 
Bratislava 29. decembra (TASR) - Zavedenie eura na Slovensku bolo úspechom, prinieslo nám 
stabilitu aj atraktivitu v očiach zahraničných investorov. Tieto výhody si podľa guvernéra Národnej 
banky Slovenska (NBS) Ivana Šramka uvedomila aj nová vláda, ktorá vznikla po roku 2006 a ktorá sa 
prihlásila k záväzku jej predchodkyne zaviesť euro v roku 2009. 
 "V konečnom dôsledku politici akceptovali, že riziká zo zavedenia eura sú menšie ako riziká z 
jeho nezavedenia," konštatuje v rozhovore pre TASR Šramko, ktorý tento rok končí svoje päťročné 
pôsobenie v pozícii šéfa slovenskej centrálnej banky. 
 Vývoj v menovej oblasti bol podľa neho krátko po parlamentných voľbách v roku 2006 napätý 
a nálada na peňažných trhoch bola ovplyvnená nejednoznačnou komunikáciou a nejasnou 
prezentáciou zámerov vlády v súvislosti s eurom. NBS vtedy musela intervenciami na trhu zasahovať 
proti prepadu kurzu koruny, ktorý nemal žiadne opodstatnenie v zhoršení ekonomických ukazovateľov 
na Slovensku. 
 "Vtedy som vyvolal s predsedom vlády a ministrom financií rokovanie, na ktorom sme 
diskutovali o aktuálnej situácii a snažil som sa vysvetliť, akým spôsobom je potrebné túto tému 
komunikovať tak, aby dostali finančné trhy úplne jasný signál o zámeroch vlády. Akonáhle sa 
spomínaná komunikácia vlády upravila a spresnila, nastal zlom vo vývoji slovenskej koruny a situácia 
sa stabilizovala," približuje vtedajšiu situáciu Šramko. 
 Za veľký úspech považuje skutočnosť, že sa podarilo doviesť do úspešného konca proces, 
ktorý začal už v roku 2003 prvými rozhodnutiami vtedajšej vlády o stratégii a jasnom časovom 
harmonograme vstupu do eurozóny. Úspechom bolo splnenie požadovaných podmienok aj technická 
realizácia zavedenia novej meny, za asi najväčší úspech však Šramko považuje vysokú podporu tohto 
kroku zo strany verejnosti. 
 "Ľudia pozitívne hodnotia, že sme euro zaviedli, podľa niektorých prieskumov sa spokojnosť 
blíži až k 80 %. A to je dôležité. Aj keby celý proces prebehol bez problémov, splnili by sa kritériá a aj 
celý technický proces, ale ak by z toho občania nemali dobrý pocit, tak by sa to určite nedalo hodnotiť 
tak pozitívne, ako môžeme teraz," upozorňuje. 
 Stabilitu kurzu, ktorú zavedenie eura prinieslo, dáva Šramko do kontrastu s vysokými výkyvmi 
mien okolitých štátov, ktoré pre vývoj ich ekonomík znamenajú veľké riziko, keďže sa v takomto 
prostredí len ťažko robí zodpovedná investičná a obchodná politika. Euro podľa neho prinieslo 
Slovensku výhody aj v súťaži o zahraničné investície. "Dve najvýznamnejšie, ktoré sa v tomto roku 
zatiaľ uskutočnili (Volkswagen, AU Optronics), obidve potvrdili, že jeden z faktorov, prečo si vybrali 
Slovensko, je aj euro," pripomína. 
 Šéf centrálnej banky si však myslí, že na zodpovednú analýzu toho, ako zavedenie eura, 
vrátane stanoveného konverzného kurzu, vplýva na slovenskú ekonomiku, treba dlhšie obdobie a nie 
je to možné hodnotiť hneď po prvom roku. "Očakávam, že prvé podrobné analýzy, ktoré budú 
schopné povedať, akým spôsob pôsobil konverzný kurz a čo prinieslo euro z hľadiska stredno- a 
dlhodobého vývoja slovenskej ekonomiky, sa budú dať zodpovedne urobiť najskôr po troch-štyroch 
rokoch," uzatvára Šramko. 
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